
Protokół Nr III/2024

z sesji Rady Gminy Tarnawatka odbytej w dniu 28 czerwca 2024 roku

W sesji udział wzięli radni Pan/Pani:
1. Gajewska Grażyna
2. Jarechowicz Mirosław
3. Kaznowska Lucyna
4. Klich Krzysztof
5. Kołodziej Krzysztof
6. Kopczyńki Stanisław
7. Krzyżanowska Iwona
8. Luchowski Mateusz
9. Łaba Aleksandra
10. Malec Ryszard
11. Matwiejszyn Mariusz
12. Oberda Janusz
13. Rembisz Radosław
14. Skali Wiesław
15. Urbański Stanisław

Spoza Rady Gminy w sesji udział wzięli Pan/Pani:
Piotr Pasieczny – Wójt Gminy
Aneta Pankiewicz – Skarbnik Gminy
Marian Szałapski – Sekretarz Gminy
Halina Czarnecka – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej
Sołtysi wg listy obecności

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami oraz realizacji uchwał 
Rady Gminy podjętych na poprzedniej sesji.
5. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Tarnawatka za 2023 rok i udzielenie
Wójtowi Gminy wotum zaufania.
6. Sprawozdanie Wójta z wykonania budżetu gminy za 2023 rok.
7. Omówienie sprawozdania finansowego.
8. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z 
wykonania budżetu za 2023 rok.
9. Przedstawienie informacji o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego.
10. Stanowisko Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy 
Tarnawatka z tytułu oceny wykonania budżetu gminy za rok 2023.
11. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji 
Rewizyjnej w sprawie absolutorium.



12. Dyskusja.
13. Podjęcie uchwał w sprawach:

 rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem
Wójta Gminy Tarnawatka z wykonania budżetu za 2023 rok,

 udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu za 2023 
rok,

 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej,
 zmiany uchwały budżetowej na rok 2024,
 przyznania dotacji dla Parafii rzymskokatolickiej pw. św. Ap. Piotra i Pawła w 

Tarnawatce na roboty budowlane na cmentarzu w Tarnawatce - zabytku wpisa-
nym do Gminnej Ewidencji Zabytków Gminy Tarnawatka,

 powołania składu osobowego Komisji skarg, wniosków i petycji,
 powołania stałych Komisji Rady Gminy,
 szczegółowych warunków przyznania i odpłatności za usługi opiekuńcze, usługi

opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich oraz specjalistyczne usługi opiekuńcze, 
z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania,

 szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i 
mieszkaniach treningowych lub wspomaganych.
14. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy gminy z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na terenie gminy za rok 2023.
15. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Tarnawatce za 2023 rok.
16. Sprawy różne i bieżące.
17. Zakończenie obrad sesji.

Do pkt. 1

Sesję  rozpoczęto  o  godz.  10.00.  Otwarcia  III  sesji  IX  kadencji  Rady
Gminy  Tarnawatka  dokonał  Ryszard  Malec,  Przewodniczący  Rady  Gminy
Tarnawatka.

Do pkt. 2

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził, że
na  stan  15  radnych,  obecnych  jest  15.  Przewodniczący,  w  związku  z  tym
stwierdził quorum. Po czym odczytał proponowany porządek obrad.

Do porządku obrad radni nie wnieśli uwag, ani zastrzeżeń, wobec tego
Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  jawne  przyjęcie  porządku  obrad.
Obecnych  było  15  radnych,  głosowało  15  radnych,  „za”  15,  „przeciw”  0,
„wstrzymało się od głosu” 0. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.



Do pkt. 3

Przewodniczący  Rady  Gminy  Ryszard  Malec  poinformował,  że
tradycyjnie  protokół  z  poprzedniej  sesji  był  wyłożony  na  sali  obrad  do
publicznego wglądu, następnie zapytał, czy są uwagi do treści protokołu. Nikt
nie zgłosił uwag. Przewodniczący zapytał, czy odczytać protokół z poprzedniej
sesji. Nikt nie zgłosił takiej potrzeby, wobec tego poddał pod głosowanie jawne
przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez czytania. Obecnych było 15 radnych,
głosowało  15  radnych,  „za”  15,  „przeciw”  0,  „wstrzymało  się  od  głosu”  0.
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie.

Do pkt. 4

Wójt  Gminy  Piotr  Pasieczny  przedstawił  sprawozdanie  z  uchwał
podjętych na poprzedniej sesji, które stanowi załącznik do protokołu.

W dalszej części Wójt poinformował, że:
Nastąpił  odbiór  budowy dróg  w Pańkowie  i  Niemierówku-Kolonii.  W

Niemierówku-Kolonii  zostały  przełożone  płyty  z  nowej  drogi  na  jej  dalszy
odcinek.

Trwają  końcowe  prace  przy  inwestycji  budowy  zbiornika  wodnego  w
Wieprzowie.

W ramach Rządowego Funduszu Polski Ład zostały zakończone budowy
dwóch dróg: w Tarnawatce-Tartaku tj. droga przy bloku oraz łącznik ul. Wesołej
z ul. Łąkową.

W trakcie  realizacji  jest  droga  wewnętrzna  w Tarnawatce  na  dawnym
placu „GS”,

Ogłoszony został przetarg na rozbiórkę starych budynków w gminie.
Płyty  drogowe zdjęte  z  drogi  wewnętrznej  w Tarnawatce-Tartaku przy

bloku, zostaną wykorzystane na drodze w Suminie (łącznik do lasu),
Trwają  rozmowy z  Nadleśnictwem w sprawie  przejęcia/zamiany  drogi

przez las do rybołówstwa. 
Wójt podziękował osobom zaangażowanym w organizację dwu imprez,

które odbyły się w Tarnawatce tj.  impreza strażacka oraz w Pańkowie „Noc
Świętojańska”.

Do pkt. 5

Sekretarz Gminy Marian Szałapski poinformował, że zgodnie z ustawą,
Raport został przedstawiony wszystkim Radnym oraz ogłoszony do publicznego
wglądu. Zapoznał obecnych z jego skrótem. Następnie Przewodniczący prze-
szedł do debaty nad Raportem i poprosił Radnych o zabieranie głosu w dyskusji.
Wobec braku pytań ze strony Radnych, Przewodniczący zamknął dyskusję nad
Raportem. Sekretarz poinformował, że w debacie nad Raportem mogli zabierać



głos  również  mieszkańcy  gminy.  Ze  względu na  fakt,  że  nie  wpłynął  żaden
wniosek debata została zamknięta.

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie: udzielenia Wójtowi
Gminy Tarnawatka wotum zaufania. Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono,
wobec tego Przewodniczący Ryszard Malec poddał pod głosowanie jawne pod-
jęcie w/w uchwały. Obecnych było 15 radnych, głosowało 15 radnych, „za” 15,
„przeciw” 0, „wstrzymało się od głosu” 0. Uchwała Nr III/11/2024 została pod-
jęta jednogłośnie.

Do pkt. 6

Sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  gminy  za  rok  2023  przedstawił  i
omówił Wójt Gminy Piotr Pasieczny.

Do pkt. 7

Skarbnik  Gminy  Aneta  Pankiewicz  omówiła  sprawozdanie  finansowe
gminy za rok 2023.

Do pkt. 8

Przewodniczący  Rady  Gminy  Ryszard  Malec  odczytał  uchwałę  Nr
RIO.I.42.4.184.2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w
Lublinie z dnia 15 kwietnia 2024 roku w sprawie zaopiniowania sprawozdania z
wykonania budżetu gminy.

Do pkt. 9

Skarbnik Aneta Pankiewicz przedstawiła informację o stanie  mienia jed-
nostki samorządu terytorialnego.

Do pkt. 10

Krzysztof Klich Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił stano-
wisko komisji w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu oceny wykona-
nia budżetu gminy za rok 2023.

Do pkt. 11

Przewodniczący Rady Gminy Ryszard Malec, przedstawił uchwałę RIO-
.I.42.5.184.2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lu-
blinie z dnia 17 czerwca 2024 roku w sprawie zaopiniowania wniosku komisji
rewizyjnej.

Do pkt. 12



Przewodniczący obradom Ryszard Malec otworzył dyskusję nad przedsta-
wionymi materiałami.

Wójt zabierając głos poinformował, że w/w materiały były szczegółowo
omawiane na posiedzeniu komisji.

Więcej tematów do dyskusji nie zgłoszono wobec tego Pan Ryszard Ma-
lec przystąpił do realizacji następnego punktu obrad sesji.

Do pkt. 13

Przewodniczący Rady Gminy Ryszard Malec, odczytał projekt uchwały w
sprawie:  rozpatrzenia i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze spra-
wozdaniem Wójta Gminy Tarnawatka z wykonania budżetu za 2023 rok.

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący
poddał pod głosowanie jawne podjęcie w/w uchwały. Obecnych było 15 rad-
nych, głosowało 15 radnych, „za” 15, „przeciw” 0, „wstrzymało się od głosu” 0.
Uchwała Nr III/12/2024 została podjęta jednogłośnie.

Przewodniczący Rady Gminy Ryszard Malec, odczytał projekt uchwały w
sprawie:  udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu
za 2023 rok.

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący
poddał pod głosowanie jawne podjęcie w/w uchwały. Obecnych było 15 rad-
nych, głosowało 15 radnych, „za” 15, „przeciw” 0, „wstrzymało się od głosu” 0.
Uchwała Nr III/13/2024 została podjęta jednogłośnie.

Przewodniczący Rady Gminy Ryszard Malec, odczytał projekt uchwały w
sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej.

Skarbnik wyjaśniła projekt uchwały.
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący

poddał pod głosowanie jawne podjęcie w/w uchwały. Obecnych było 15 rad-
nych, głosowało 15 radnych, „za” 15, „przeciw” 0, „wstrzymało się od głosu” 0.
Uchwała Nr III/14/2024 została podjęta jednogłośnie.

Przewodniczący Rady Gminy Ryszard Malec, odczytał projekt uchwały w
sprawie: zmiany uchwały budżetowej na rok 2024.

Skarbnik wyjaśniła projekt uchwały.
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący

poddał pod głosowanie jawne podjęcie w/w uchwały. Obecnych było 15 rad-
nych, głosowało 15 radnych, „za” 15, „przeciw” 0, „wstrzymało się od głosu” 0.
Uchwała Nr III/15/2024 została podjęta jednogłośnie.

Przewodniczący Rady Gminy Ryszard Malec odczytał projekt uchwały w 
sprawie: przyznania dotacji dla Parafii rzymskokatolickiej pw. św. Ap. Piotra i 



Pawła w Tarnawatce na roboty budowlane na cmentarzu w Tarnawatce - zabyt-
ku wpisanym do Gminnej Ewidencji Zabytków Gminy Tarnawatka.

Wójt wyjaśnił czego dotyczy projekt uchwały.
Radny Mirosław Jarechowicz zapytał, dlaczego gmina musi dołożyć środ-

ki, a nie parafia.
Wójt wyjaśnił, że gmina starała się o te środki i we wniosku trzeba było

zadeklarować udział własny 2%. Wójt dodał, że parafia ogłosi przetarg na wyło-
nienie wykonawcy i jeżeli kwota po przetargu będzie wyższa, to wtedy parafia
dołoży tą różnicę.

Więcej uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec tego Przewodni-
czący poddał pod głosowanie jawne podjęcie w/w uchwały. Obecnych było 15
radnych, głosowało 15 radnych, „za” 15, „przeciw” 0, „wstrzymało się od gło-
su” 0. Uchwała Nr III/16/2024 została podjęta jednogłośnie.

Przewodniczący Rady Gminy Ryszard Malec, odczytał projekt uchwały w
sprawie: powołania składu osobowego Komisji skarg, wniosków i petycji.

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący
poddał pod głosowanie jawne podjęcie w/w uchwały. Obecnych było 15 rad-
nych, głosowało 15 radnych, „za” 15, „przeciw” 0, „wstrzymało się od głosu” 0.
Uchwała Nr III/17/2024 została podjęta jednogłośnie.

Przewodniczący Rady Gminy Ryszard Malec, odczytał projekt uchwały w
sprawie: powołania stałych Komisji Rady Gminy.

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący
poddał pod głosowanie jawne podjęcie w/w uchwały. Obecnych było 15 rad-
nych, głosowało 15 radnych, „za” 15, „przeciw” 0, „wstrzymało się od głosu” 0.
Uchwała Nr III/18/2024 została podjęta jednogłośnie.

Przewodniczący Rady Gminy Ryszard Malec, odczytał projekt uchwały w
sprawie: szczegółowych warunków przyznania i odpłatności za usługi opiekuń-
cze, usługi opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich oraz specjalistyczne usługi
opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z za-
burzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub cał-
kowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania.

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Halina Czarnecka wy-
jaśniła projekt uchwały.

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący
poddał pod głosowanie jawne podjęcie w/w uchwały. Obecnych było 15 rad-
nych, głosowało 15 radnych, „za” 15, „przeciw” 0, „wstrzymało się od głosu” 0.
Uchwała Nr III/19/2024 została podjęta jednogłośnie.

Przewodniczący Rady Gminy Ryszard Malec odczytał projekt uchwały w
sprawie: szczegółowych zasad ponoszenia  odpłatności  za pobyt w ośrodkach
wsparcia i mieszkaniach treningowych lub wspomaganych.

Kierownik GOPS wyjaśniła projekt uchwały.



Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec tego Przewodniczący
poddał pod głosowanie jawne podjęcie w/w uchwały. Obecnych było 15 rad-
nych, głosowało 15 radnych, „za” 15, „przeciw” 0, „wstrzymało się od głosu” 0.
Uchwała Nr III/20/2024 została podjęta jednogłośnie.

Do pkt. 14

Sekretarz przedstawił  sprawozdanie  z  realizacji  programu  współpracy
gminy  z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  prowadzącymi
działalność pożytku publicznego na terenie gminy za rok 2023, które stanowi
załącznik do protokołu.

Uwag do sprawozdania nie zgłoszono.

Do pkt. 15

Kierownik  GOPS przedstawiła  sprawozdanie  z  działalności  Gminnego
Ośrodka Pomocy Społecznej w Tarnawatce za 2023 rok, które stanowi załącznik
do protokołu.

Uwag do sprawozdania nie zgłoszono.

Do pkt. 16

Radny Wiesław Skali zapytał, co będzie z tą uchwałą w sprawie dotacji 
dla parafii, w jaki sposób parafia dostanie te pieniądze i kto będzie tym zarzą-
dzał.

Wójt poinformował, że 2% wkładu gminy zostanie przekazane parafii 
bezzwłocznie, a reszta kwoty po wykonaniu zadania i wystawieniu faktury. 

Radny Radosław Rembisz poprosił, o zwiększenia nakładów finansowych
gminy na działalność GKS Tarnawatka.

Dyskusja na w/w temat.
Sołtys Jan Machlarz zapytał, kiedy rozpocznie się renowacja kościoła.
Sekretarz odpowiedział, że takie pytanie należy kierować do księdza pro-

boszcza, bo to on o tym decyduje.
Dyskusja na temat parafii.

Do pkt. 17

Przewodniczący Rady Gminy Ryszard Malec ogłosił zamknięcie obrad III
sesji IX kadencji Rady Gminy Tarnawatka. Podziękował radnym, za udział w
dzisiejszym posiedzeniu.
Sesję zakończono o godz. 12.30



Protokołowała Przewodniczący Rady Gminy

Magdalena Kulas Ryszard Malec


